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لغ يب، بارتفاع سنوي قوية اليةمعن نتائج تعلن الضمان للتأمين الإسلامي "بيمه" ش.م.ع.ق  شركة

 2024من عام خلال التسعة أشهر الأولى من  % في صافي أرباح حملة الأسهم17

 

 (2023  بأول تسعة أشهر من عام ٪ مقارنة 25مليون ريال قطري )+ 356.1بلغ إجمالي الوثائق المكتتبة  ▪ 

 (2023  بأول تسعة أشهر من عام  ٪ مقارنة17مليون ريال قطري )+ 61.9 حملة الأسهملغ صافي أرباح ب ▪ 

 ( 2023 بأول تسعة أشهر من عام ٪ مقارنة16مليون ريال قطري )+ 26.5 الاستثماراتبلغ صافي الدخل من  ▪ 

 (2023 بأول تسعة أشهر من عاممقارنة ٪ 12مليون ريال قطري )+ 542.1حقوق المساهمين بلغت  ▪ 

 2024من عام  لأول تسعة أشهر أبرز النتائج المالية 

 
 

يسر شركة الضمان للتأمين الإسلامي "بيمه" ش.م.ع.ق )"بيمه" أو " الشركة"(، إحدى شركات   –  2024أكتوبر   29الدوحة، قطر،  

 ، والتي تظهر أداء ونموا قويين.  2024أن تعلن عن نتائجها المالية للربع الثالث من عام التأمين الإسلامية الرائدة في دولة قطر 

 

مليون ريال قطري، وهو ما يمثل زيادة   356.1"  هلشركة "بيمإجمالي الوثائق المكتتبة  ، بلغ  2024من عام    خلال التسعة أشهر الأولى

مقارنة  24.9بنسبة   ريال قطري    285.0  بــ٪  الأولىمليون  أشهر  عام    للتسعة  زيادة .  2023من  إلى  بشكل خاص  النمو  هذا  ويعزى 

الوثائق  ارتفعت  حيث  وأكثرها ديناميكية.    للشركة قطاع أعمال  الشركة، وهو أكبر  بالتكافل والتأمين الصحي    منتجات   الاكتتاب في

إلى    في  المكتتبة  الثالث من عام    198.4هذا القطاع  خلال  مليون ريال قطري    161.7، مقارنة ب  2024مليون ريال قطري في الربع 

 . ية الطلب على خدمات الشركة، مما يؤكد استمرار 2023من عام   التسعة أشهر الأولى
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العامة    الحرائقوحقق قطاع تأمين   المكتتبة  مليون ريال قطري في    67.5، حيث ساهم بمبلغ  اكبير   نمواوالحوادث  الوثائق  إجمالي 

٪. بالإضافة إلى ذلك، شهد  74بزيادة كبيرة بنسبة    -  2023من عام    خلال التسعة أشهر الأولى مليون ريال قطري    38.8مقارنة ب  

 . سوق التامين القطري " في بيمه نموا قويا، مما عزز حضور " التأمين البحري والجوي   قطاع

 
، بزيادة 2024من عام    خلال التسعة أشهر الأولىمليون ريال قطري    61.9  بيقمةصافي أرباح حملة الأسهم  عن    هأعلنت شركة بيم

ريال قطري في الربع   0.265نمت ربحية السهم من    كذلك  . 2023مليون ريال قطري في نفس الفترة من العام    52.9٪ من  17قدرها  

، مما يعكس قدرة الشركة المستمرة على تحقيق عوائد 2024ريال قطري في الربع الثالث من عام    0.310إلى    2023الثالث من عام  

 . قوية لمساهميها 

 
خلال التسعة أشهر  مليون ريال قطري    26.5٪ ليصل إلى  15.9خلال الربع الأول بنسبة  صافي الدخل من الإستثمارات  وارتفع إجمالي  

هذا المبلغ، يعزى    من ضمن  . ومن2023من عام    خلال التسعة أشهر الأولىمليون ريال قطري    22.9، مقارنة مع  2024من عام    الأولى

جاء    15.6مبلغ   حين  في  الوثائق،  حملة  استثمارات  دخل  صافي  إلى  قطري  ريال  دخل    10.9مليون  صافي  من  قطري  ريال  مليون 

الحفاظ على محفظة استثمارية قوية تتسم  " المنضبطة وتركيزها على  هاستثمارات المساهمين. ويعكس هذا النمو إدارة محفظة "بيم

 لكل من حاملي وثائق والمساهمين.  بوضع ممتاز لدعم الأهداف المالية طويلة الأجل

 
. وتعزى 2023من عام    للفترة نفسها٪  79.2  ة ب ارنمق٪ ،  83.8إلى    2024من عام    خلال التسعة أشهر الأولىالمجمعة    ةارتفعت النسب

إجمالي في احطياطي    ويعود هذا الارتفاع بشكل أساس ي إلى زيادة  ٪،  44.3إلى  تعويض  هذه الزيادة في المقام الأول إلى ارتفاع نسبة ال

٪، 18.0٪. ومع ذلك، تحسنت نسبة النفقات لتصل إلى  21.5، فضلا عن زيادة نسبة الاستحواذ الصافية إلى  المطالبات المدفوعة  

 مما يعكس جهود الشركة المستمرة لإدارة التكاليف بفعالية وتعزيز الكفاءة التشغيلية. 
 

 484.1٪ من  12مليون ريال قطري، وهو ما يمثل زيادة بنسبة    542.1  بيمه، بلغت حقوق مساهمي شركة  2024سبتمبر    30كما في  و 

الحفاظ على هيكل رأس مال خال من  القوة المالية للشركة من خلال    وتعود.  2023من عام    خلال الفترة نفسهامليون ريال قطري  

، مما يوفر مرونة كبيرة لدعم مبادراتها للنمو رسملة قويةتحافظ على  "  هلا تزال "بيمو .  لديها  ومركز السيولة القوي الديون المصرفية  

 .حملة الأسهم وحملة الوثائقوتلبية الاحتياجات المتطورة لكل من 
 

للقوة   A3بما في ذلك تصنيف  " من خلال الحفاظ على تصنيفاتها الائتمانية،  هوتتجلى القوة المالية والإدارة الحكيمة لشركة "بيم

)ممتاز( والتصنيف   - Aالمالية طويلة المدى مع نظرة مالية مستقرة من قبل وكالة التصنيف العالمية موديز وتصنيف للقوة المالية عند  

والتصنيف الائتماني (  FSRلتصنيف القوة المالية )  " )ممتاز( من وكالة إيه أم بيست-aالائتماني للمصدر على المدى الطويل عند "

 مستقبلية مستقرة.(، وكلاهما مع نظرة  ICRطويل الأجل للمصدر )

 

 على النتائج المالية للربع الثالث قال السيد ناصر المسند، الرئيس التنفيذي لشركة "بيمه"
ً
: "تعكس نتائجنا القوية للربع وتعليقا

، إجمالي الوثائق المكتتبة " على تحقيق نمو قوي وربحية عبر قطاعات الأعمال الرئيسية. وتؤكد الزيادة الكبيرة في هالثالث قدرة "بيم

التكافل   العملاء. وتواصل استراتيجيتنا    والتأمين الصحيلا سيما في قطاع  التزامنا بتوفير حلول تأمين مبتكرة تركز على  الطبية، 
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الاستثمارية المنضبطة تحقيق عوائد إيجابية لكل من حاملي الوثائق والمساهمين، ولا نزال في وضع جيد للاستفادة من فرص النمو 

 المستقبلية". 
 

 (.BEMAتحت الرمز )  التداول بأسهمهامدرجة في السوق الرئيسية لبورصة قطر، ويتم   للتأمين الإسلاميشركة ضمان 
 

. لأية استفسارات، يرجى ..abeema.com.qwwwوالمعلومات الإضافية، يرجى زيارة    2024للاطلاع على البيانات المالية الكاملة للنصف الأول من عام  

 investorrelations@beema.com.qaالاتصال بإدارة علاقات المستثمرين في "بيمه" على 

 
 

 معلومات مهمة 
 

و دعوة أو الصحفي من قبل شركة الضمان للتأمين الإسلامي "بيمه" )ش.م.ع.ق.( )"الشركة"( لأغراض إعلامية فقط.  لا يشكل هذا البيان الصحفي عرضا أ تم إعداد هذا البيان 

من هذا البيان الصحفي الاعتماد عليه كأساس التماسا لأي عرض للاكتتاب أو شراء أي أسهم أو أوراق مالية أخرى أو توصية بالاستثمار في أي أسهم أو أوراق مالية أخرى. لا يقصد 

لم يتم تحديد أي منها هنا. يجب النظر  لقرار الاستثمار ، وهو ليس كاملا ولا ينبغي افتراض أنه مكتمل. يتم توفيره لأغراض المعلومات فقط. يخضع أي استثمار لمخاطر مختلفة ، 

 .قبل اتخاذ أي قرار استثماري  بعناية في جميع هذه المخاطر من قبل المستثمرين المحتملين

( فيما يتعلق بدقة أو اكتمال هذه في حين أن المعلومات الواردة في هذا المستند قد تم نشرها بحسن نية، فإن الشركة لا تقدم أي ضمانات أو تأكيدات أخرى )صريحة أو ضمنية

موظفيها أو وكلائها أو مستشاريها أي التزام أو مسؤولية ولا تدين بأي واجب   المعلومات. لا تتحمل الشركة والشركات التابعة لها وأي من مديريها أو مسؤوليها أو شركائها أو أعضائها أو

وفير الوصول إلى أي معلومات إضافية أو  رعاية لأي عواقب لأي شخص يتصرف بالاعتماد على المعلومات الواردة في هذا البيان الصحفي أو لأي قرار يستند إليه. لا تتعهد الشركة بت

ات والآراء  ي أو تصحيح أي أخطاء قد تصبح واضحة. تستند البيانات الواردة في هذا البيان الصحفي والتي ليست حقائق تاريخية إلى التوقعات والتقدير تحديث هذا البيان الصحف

. بالإضافة إلى ذلك، يحتوي هذا البيان  والمعتقدات الحالية للشركة. وتنطوي هذه البيانات على مخاطر معروفة وغير معروفة، وشكوك وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليها

 .هذه البيانات التطلعيةالصحفي على "بيانات تطلعية". قد تختلف الأحداث أو النتائج الفعلية أو الأداء الفعلي للشركة ماديا عن تلك المنعكسة أو المتوخاة في 

 ..لم تتم الموافقة على هذا البيان الصحفي من قبل هيئة تنظيم الأوراق المالية في قطر أو أي دولة أو ولاية قضائية أخرى 

  

 نهاية البيان الصحفي
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Beema Announces Strong Financial Results for Q3 FY2024, with a 

17% YoY Increase in Shareholders’ Net Profit during the 9 months 

▪ Gross Written Contributions of QAR 356.1 million (+25% compared to the 9 months ended Q3 FY2023) 

▪ Shareholders’ Net Profit of QAR 61.9 million (+17% compared to the 9 months ended Q3 FY2023) 

▪ Total Net Investment Income of QAR 26.5 million (+16% compared to the 9 months ended Q3 FY2023) 

▪ Shareholders' Equity of QAR 542.1 million (+12% compared to the 9 months ended Q3 FY2023) 

Nine months ended Q3 FY2024 key financial highlights 

 
 
Doha, Qatar, 29 October 2024 – Damaan Islamic Insurance Company Q.P.S.C. (“Beema” or the “Company”), 
a leading provider of Islamic insurance in Qatar, is pleased to announce its financial results for the third quarter 
of 2024, demonstrating strong performance and growth.  
 
During the 9 months ended Q3 FY2024, Beema’s Gross Written Contributions (GWC) reached QAR 356.1 
million, representing a 24.9% increase compared to QAR 285.0 million during the 9 months ended Q3 FY2023. 
This growth was primarily driven by the Company’s Takaful and Medical insurance segment, its largest and 
most dynamic line of business. Contributions from this segment rose to QAR 198.4 million during the 9 months 
ended Q3 FY2024, up from QAR 161.7 million during the 9 months ended Q3 FY2023, underscoring the 
continued demand for Beema’s offerings. 
 
The Fire and General Accident insurance segment delivered significant gains, contributing QAR 67.5 million in 
GWC during the 9 months ended Q3 FY2024 compared to QAR 38.3 million in the corresponding period of 
FY2023—a substantial 74% increase. Additionally, the Marine and Aviation segment experienced strong 
relative growth, further strengthening Beema’s market presence. 
 
Beema reported Shareholders’ Net Profit of QAR 61.9 million for the 9 months ended Q3 FY2024, an increase 
of 17% from QAR 52.9 million in the same period last year. Earnings per share (EPS) grew from QAR 0.265 in 
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the 9 months ended Q3 FY2023 to QAR 0.310 in the 9 months ended Q3 FY2024, reflecting the Company’s 
continued ability to generate robust returns for its shareholders. 
 
Aggregate net investment income for the quarter increased by 15.9%, reaching QAR 26.5 million during the 9 
months ended Q3 FY2024, compared to QAR 22.9 million in the corresponding period in FY2023. Of this, QAR 
15.6 million was attributed to policyholders’ net investment income, while QAR 10.9 million came from 
shareholders’ net investment income. This growth reflects Beema’s disciplined portfolio management and its 
focus on maintaining conservative investment strategies that prioritize sustainable, long-term returns for both 
policyholders and shareholders. 
 
The combined ratio for the nine months ended Q3 FY2024 rose to 83.8%, up from 79.2% during the same 
period in FY2023. This increase was primarily driven by a rise in the loss ratio to 44.3%, largely due to higher 
reserves for claims, as well as an increase in the net acquisition ratio to 21.5%. However, the expense ratio 
improved to 18.0%, reflecting the Company’s ongoing efforts to manage costs effectively and enhance 
operational efficiency. 
 
As at 30 September 2024, Beema’s Shareholders’ Equity stood at QAR 542.1 million, representing a 12% 
increase from QAR 484.1 million as at end of Q3 FY2023. The Company’s financial strength is supported by its 
debt-free capital structure and strong liquidity position. Beema remains well-capitalized, providing ample 
flexibility to support its growth initiatives and meet the evolving needs of both policyholders and shareholders. 
 
Beema’s financial strength and prudent management are further evidenced by its maintained credit ratings, 
including an A3 Long Term Insurance Financial Strength (IFSR) rating from Moody’s with a stable outlook, and 
A- (Excellent) ratings from AM Best for Financial Strength Rating (FSR) and Long-Term Issuer Credit Rating 
(ICR), both with stable outlooks. 
 
Mr. Nasser Al Misnad, Beema’s Chief Executive Officer, commented: "Our strong third-quarter results reflects 
Beema’s ability to deliver solid growth and profitability across key business segments. The significant increase 
in Gross Written Contributions, particularly in the Takaful and Medical segment, underscores our commitment 
to providing innovative, customer-focused insurance solutions. Our disciplined investment strategy continues 
to yield positive returns for both policyholders and shareholders, and we remain well-positioned to capitalize on 
future growth opportunities." 
 
Damaan Islamic Insurance Company is listed on the Main Market of the Qatar Stock Exchange, and is 
trading under the ticker (BEMA). 
 
For the complete Q3 FY2024 financial statements and additional information, please visit www.beema.com.qa. 
For any inquiries, please contact Beema’s Investor Relations Department at investorrelations@beema.com.qa 

 
Important information 
 
This press release has been prepared by Damaan Islamic Insurance Company “Beema” (Q.P.S.C.) (the “Company”) for informational 
purposes only.  This press release does not constitute an offer or invitation or solicitation of any offer to subscribe for or purchase any 
shares or other securities or recommendation to invest in any shares or other securities. This press release is not intended to be relied 
upon as the basis for an investment decision, and is not, and should not be assumed to be, complete. It is provided for information purposes 
only. Any investment is subject to various risks, none of which are outlined herein. All such risks should be carefully considered by 
prospective investors before they make any investment decision. 
 
Whilst the information in this document has been published in good faith, the Company does not provide any guarantees, warranties or 
other assurances (express or implied) regarding the accuracy or completeness of this information. The Company, its affiliates and any of 
its or their respective directors, officers, partners, members, employees, agents or advisers assume no liability or responsibility and owe 
no duty of care for any consequences of any person acting in reliance on the information contained in this press release or for any decision 
based on it. The Company does not undertake to provide access to any additional information or to update this press release or to correct 
any inaccuracies which may become apparent. 
 
Statements contained in this press release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, projections, opinions 
and beliefs of the Company. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties and other factors, and reliance should not 
be placed thereon. In addition, this press release contains “forward-looking statements.” Actual events or results or the actual performance 
of the Company may differ materially from those reflected or contemplated in such forward- looking statements. 
 
This press release has not been approved by the securities regulatory authority of Qatar or any other state or jurisdiction. 
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